
 
 

Datum: 25. 02. 2017 
 
 
ZAPISNIK ZBORA ODSEKOV ZA VARSTVO GORSKE NARAVE  
 
Zbor odsekov za varstvo gorske narave (v nadaljevanju Zbor OVGN) je potekal v soboto, 25. februarja 

2017, ob 14.30 uri, v Osnovni šoli Tržič, Šolska ulica 7, Tržič. 
 
Prisotni: Zdravko Damjanovič – PD Krka Novo mesto, Anica Podobnik – PD Cerkno, Marijan Denša – PD 

Nazarje, Nevenka Rajhman – PD Merkator, Saša Lindič, Marjan Kobav, Katja Tabernik – vsi PD Kamnik, Ludvik 
Veber, Anton Lavtar, Irena Mrak – vsi PD Križe, Miro Eržen – PZS, Janja Prelovšek – PD Železničar Ljubljana, 
Milan Senica – PD Bricnik Muta, Asja Štucin, Uroš Ribič – oba PD Tržič, Milena Pavlin – PD Iskra Kranj, Vlasta 
Medvešček Crnkovič – PD Kum Trbovlje, Darinka Gaberščik – PD PT Ljubljana, Rudi Bevc – PD Podpeč-Preserje, 
Marija Dolinar – PD Vrhnika, Janez Senica – PD Slovenj Gradec, Alojz Rupar – PD Lisca Sevnica, Aleš Šintler – PD 
Trbovlje, Anton Vochl – PD Logatec, Stanka Bukovec – PD Šempeter v Savinjski dolini, Franka Zega, Miro Strosar 
– PD Nova Gorica, Milan Hvalica – PD Valentin Stanič Kanal, Silva Zupanc – PD Velenje, Ana Prosen, Anton 
Prosen – PD Polž, Helena Tepina in Marija Kastelic – PD Viharnik Ljubljana,  Luka Markež – PD Javornik Koroška 
Bela, Albin Žnidarčič – PD Sežana, Katarina Novak – PD Laško, Vanja Volk, Bogomil Polavder – PD Zabukovica, 
Milan Zupanc – PD Mislinja, Danica Padjen – PD Vrelec Rogaška, Igor Kanižar – PD Moravče, Petra Frelih – PD 
Gorje, Nataša Pavlič – PD Gornji grad, Vesna Pečar – PD Sežana, Mirko Soban – PD Ajdovščina, Tina Medved in 
Ivo Bellomo – PD Tolmin, Janko Baloh in Valentin Rezar – PD Radovljica, Peter Tomše – PD Črna na Koroškem, 
Sonja Starešinič – PD Črnomelj, Luka Ludvik – Dijak, Boža Troha in Miro Mlinar – PD Cerknica, Bojan Marvič – PD 
Vransko, Viki Ratajc in Urška Ratajc – PD Liboje, Marija Lesjak – PD Vinska gora, Alenka Zega – PD Obrtnik 
Ljubljana, Sonja Modlic – PD LPP, Joža Lipuš – PD Šmarje pri Jelšah, Zinka Berk – PD Vrelec Rogaška, Frančiška 
Justin – PD Boč Kostrivnica, Jožica Jegrišnik, Zofija Palir – PD Polzela, Ana Kreft – PD Vrhnika, Kristina Veber – PD 
Kamnik, Marta Bašelj – PD Škofja Loka, Dušan Prašnikar- Strokovni sodelavec PZS. 

 

Ad 1. 

Evidentiranje prisotnosti je potekalo od 13.30 do 14.30. 

 

Ad 2. 

Načelnica komisije Irena Mrak je pozdravila vse prisotne, poudarila, da velika prisotnost pomeni, da 

nam je mar za gorsko naravo in podala predlog delovnega predsedstva. 

 

Delovno predsedstvo: Marijan Denša – PD Nazarje, predsednik; Anica Podobnik – PD Cerkno, članica; 

Zdravko Damjanovič – PD Krka Novo mesto, članica. 

Verifikacijska komisija: Marta Bašelj – PD Škofja Loka, predsednica; Milena Pavlin – PD Iskra Kranj, 

članica; Alenka Zega – PD Obrtnik Ljubljana, članica. 

Zapisnikar: Dušan Prašnikar – strokovni sodelavec KVGN. 

Overovatelja zapisnika: Darinka Gabrščik – PD Pošta in Telekom, Peter Tomše – PD Črna na 

Koroškem. 

 

SKLEP 1/2017: Zbor OVGN potrjuje delovne organe zbora v predlagani sestavi. 

Sklep je bil soglasno sprejet. 

 

Ad 3. 



 
 

Načelnica KVGN Irena Mrak je predala besedo predsedniku delovnega predsedstva Marijanu Denši (v 

nadaljevanju predsednik DP), ki je tudi pozdravil vse prisotne, še posebno podpredsednika PZS. Za 

potek zbora je predlagal naslednji 

 
DNEVNI RED: 

1. Evidentiranje prisotnosti  
2. Izvolitev organov Zbora odsekov VGN 
3. Pregled in potrditev dnevnega reda 
4. Pozdrav gostov 
5. Poročilo verifikacijske komisije 
6. Poročilo o delu KVGN in finančno poročilo KVGN za leto 2016 
7. Predstavitev in potrditev programa dela in finančnega načrta KVGN za leto 2017 in okvirnega 

programa dela za 2018 
8. Spremembe Pravilnika Komisije za varstvo gorske narave PZS 
9. Volitve nadomestnih članov IO KVGN 
10. Podelitev diplom dr. Angele Piskernik 
11. Razno 

 
SKLEP 2/2017: Zbor OVGN potrjuje dnevni red v predlagani obliki. 

Sklep je bil soglasno sprejet. 

 

Ad 4. 

Predsednik DP je povabil k besedi še podpredsednika PD Tržič. Uroš Ribič je prisotne povabil na štiri 

planinske koče PD Tržič, kjer se trudijo, da bi bile okolju čim bolj prijazne in vsem prisotnih zaželel 

konstruktivni pogovor na zboru. 

 

Predsednik DP je k pozdravnemu govoru povabil podpredsednika PZS, Mira Eržena. Miro Eržen je 

pozdravil vse prisotne. Poudaril je, da sedanje vodstvo išče ravnotežje, da je PZS naravovarstvena 

organizacija, a da tudi akceptira nove vsebine, ki prihajajo, ki pa morajo biti v skladu z doktrino PZS. 

PZS skupaj s komisijo VGN so sooča z različnimi izzivi. Med njimi je tudi Triglavski narodni park, kjer se 

predvsem zaradi pomanjkanja denarja ne uresničuje obveznosti iz zakona o TNP. Predvideva se, da se 

bo zakon odprl še v letu 2017 na določene vsebine. Zahvalil se je vsem za prispevke na področju dela 

KVGN in zaželel uspešno delo še naprej in konstruktivni potek zbora.    

 

Predsednik DP je povabil Ano Cergolj, predstavnico Zavarovalnice Triglav, z namenom, da se 

spoznamo. Ana Cergolj je predstavila akcijo Očistimo gore, katere idejni oče je Tone Fornezzi Tof in ki 

jo izvajajo že osmo leto. Z akcijo si želijo nagovarjati tiste, ki ne hodijo v gore redno in hkrati želijo 

poudariti varnost v gorah. Na sedmih planinskih kočah izvajajo geolov, izvajajo pa tudi izlete za 

družine, ki so tudi pomembna ciljna skupina akcije. Poudarila je dilemo vrečk za pobiranje smeti, ki jih 

dostavljajo v planinske koče. Želijo skomunicirat s planinci, da se vrečk deli minimalno, ampak da se 

poziva, da vsak vzame svojo. Namen imajo organizirati mesečne dogodke za družine, na katerih bi bil 

tudi velik poudarek na varnosti. Pozvala je planinska društva, da se akcijo Očistimo gore vključuje v 

dogodke planinskih društev. 

Prisotni je prosil za predstavitev, da se lažje dogovorijo glede dogodkov. 

Nevenka Rajhman, PD Merkator, je dodala, da imajo že od začetka delovanja OVGN sklep, da člani s 

seboj nosijo svoje vrečke na izlete in pobirajo smeti. 



 
 

Irena Mrak je poudarila, da smeti ne bi smele biti več problem in da ni vzgojno, da se otroke usmerja 

v pobiranje smeti, kar naredijo odrasli. Bolj je pomembno delati na tem, da smeti sploh ne bi bilo več. 

Ana Cergolj odgovorila, da z vključevanjem otrok nimajo negativnih izkušenj. 

Alenka Zega, PD Obrtnik Ljubljana predlagala, da se daje poudarek na preventivi. 

Nevenka Rajhman, PD Merkator, je dodala, da problema s smeti vsaj v visokogorju res ni več, morda 

še kje nižje. 

Predsednik DP je zaključil pogovor, da sicer imamo cilje zelo podobne, metode morda nekolike 

drugačne, a da je smiselno sodelovanje za skupni namen. 

 

Ad 5. 

Predsednik DP je pozval predsednico verifikacijske komisije, Marto Bašelj, da poda poročilo. 

Verifikacijska komisija je ugotovila, da od skupno 103 glasov za odločanje na zboru OVGN prisotnih 45 

glasov, kar pomeni 43 %. Komisija ugotavlja, da je prisotnih več kot ena tretjina delegatov, kar 

pomeni, da je zbor OVGN sklepčen in lahko začne s svojim delom. 

 

Ad 6. 

Irena Mrak je na začetku poročila poudarila, da je delo znotraj komisije ravno tako prostovoljno delo 

kot znotraj planinskih društev, da pa je bilo vseeno kar precej narejenega v leti 2016. Uveljavila se je 

praksa, da je junijska seja v razširjeni obliki, z vodji odborov VGN MDO, kar se je dobro obneslo. 

Pozvala je prisotne, da tudi pri določenih temah strokovno pomagajo komisiji, saj člani IO KVGN ne 

strokovno ne morejo pokrivati vseh tem, ki se tičejo varstva gorske narave. Namen komisije je 

predvsem preventivno delo in ne čiščenje posledic. V tem smislu je tudi usmerjen seminar VGN. 

Pohvalno je veliko število udeležencev na letnih licenčnih izpopolnjevanjih. Zaključek tečaja VGN je 

združeno s srečanjem VGN in gorskih stražarjev, ki je v letu 2016 potekalo na Kambreškem. Kot 

izjemno pozitivna se je pokazala facebook profila KVGN, za katero je najbolj zaslužen Marijan Denša. 

Pri izvajanju dvonamenske rabe poti je implementacija slaba, ne glede na to, da je kot metoda zelo 

dobro zastavljena. Pričeli so se izvajati tečaji za gorske stražarje tudi v ostalih MDO-jih. S TNP je KVGN 

izvedla skupno akcijo Hodimo po označenih poteh. Delo KVGN se je uspešno predstavil na Dnevu 

slovenskih planinskih doživetij, za kar je imel največ zaslug Marijan Denša, ki je tudi podrobneje 

obrazložil samo izvedbo predstavitve. KVGN se je ostro odzvala na napoved rock koncerta v planinski 

koči in komisija želi tudi širše vplivati na zmanjšanje hrupnosti v gorah. Irena Mrak je članica KONSAR 

znotraj CAA in je bila aktivno udeležena na seji. 

Pri financah je bila zavestna odločitev KVGN, da je cena tečaja VGN 160 €, tudi na račun minusa 

KVGN, dolgoročno pa to ne bo mogoče. 

Nevenka Rajhman je dodala, da so problematični tudi dogodki Zlatorogove transverzale ponosa. 

 

Sklep 2/2017: Zbor odsekov VGN potrjuje Poročilo o delu KVGN in Finančno poročilo KVGN v letu 
2016. 

Ad 7. 

Pri predstavitvi programa dela je Irena Mrak pozvala prisotne, da je naslednje leto volilno in naj se 

opogumijo za delo znotraj KVGN. Pri programu dela je posebej poudarjeno delo z mladimi na 

področju varstva narave. Poleg ustaljenih aktivnosti je poudarila izvedbo tematske ekskurzije na 



 
 

območje doline reke Reke. Za predstavitev dela KVGN na Dnevu slovenskih planinskih doživetij je 

prisotne z Gorenjske pozvala k aktivnemu sodelovanju in vse ostale k sami udeležbi. 

Pozvala je prisotne, da tako sedaj ali tekom leta podajo dodatne ideje za delo KVGN in sam program. 

Franka Zega, PD Nova Gorica, je v okviru OVGN v letu 2016 organiziral naravovarstveni tabor za 

mlade, ki ga bodo kot razširjenega organizirali v letu 2017 na tabornem prostoru v Mlačci v Mojstrani.  

Pri finančnem planu je Irena Mrak poudarila, da komisija skupno s strani članarine PZS dobi za svoje 

delovanje cca 2.000 €. 

Dušan Prašnikar, strokovni sodelavec PZS je dodatno obrazložil, da v letu 2017 ni več postavke in 

stroška za zavarovanje varuhov gorske narave za primer odgovornosti, saj je bila to v preteklih letih 

za komisijo kar velika postavka, cca 700 € in glede na to, da varuhi nimajo pristojnosti, je tovrstno 

zavarovanje nepotrebno. 

Miro Strosar, PD Nova Gorica, se ne strinja, da eni so zavarovani, drugi pa ne. Varuhi GN nimajo 

nobenih pooblastil, pa bi jih morali imeti, potrebno je narediti nekaj, da jih bodo dobili. Premalo se 

pogovarjamo o konkretnem varovanju narave, tudi skupno cca 8.000 € letnih sredstev v okviru KVGN 

je povsem nedostojno. 

Predsednik DP je odgovoril, da je program VGN zelo jasen in kaj so pristojnosti VGN. Bistvo VGN pa je 

preventiva in ne kaznovanje. 

PD Lisca Sevnica se največ usmerjajo v varovanje encijana na Lovrencu, tako pri samih fizičnih 

ograjah kot dejansko varovanje v smislu straže in ozaveščanja. 

Igor Kanižar, PD Moravče je predlagal, da bi KVGN pripravila seznam oseb oz. strokovnjakov, ki bi jih 

PD-ji lahko kontaktirali za izvedbo predavanj v okviru PD-jev.  

Irena Mrak se je zahvalila za pobudo, a je res potrebno vprašati te osebe, če se strinjajo. 

Franka Zega je dodala, da so se sami obrnili za njihov tabor na DOPPS, ki so jim zagotovili 

strokovnjaka, ki je celo izvedel predavanje brezplačno. 

Marijan Denša je podal mnenje, da ni smiselno imeti enega nabora seznama, ampak je smiselno 

sproti iskati strokovnjake, prednostno v okviru MDO oz. lokalnega nivoja. 

Prisotna je predstavila, da je tudi vodnica PZS in da v okviru svojih izletov vključuje tudi 

naravovarstveno tematiko, kar dopolnjuje tudi še z lokalnimi strokovnjaki s terena. 

Sklep 3/2017: Zbor odsekov VGN potrjuje Program dela in finančni načrt KVGN za leto 2017 ter 
okvirni program dela za leto 2018. Program dela za 2017 se dopolni s seznamom predavateljev 

Ad 8.  

Predsednik DP je predstavil predlog sprememb Pravilnika KVGN. Povod za spremembo Pravilnika je 

bil predlog z zbora OVGN 2016 glede vključenosti gorskih stražarjev pri KVGN. Program VGN se ne 

more spreminjati nazivov in vključenosti gorskih stražarjev. Ob odprtju Pravilnika pa se je oblikovalo  

še nekaj predlogov za spremembe in sicer pri členih št. 3 in št. 7 ter dodatno nov člen št. 12 o 

disciplinskih ukrepih.  

Miro Soban, PD Nova Gorica, je kot primer navedel, da varuh, ki bo utrgal rožo, da jo nese 

pokojnemu prijatelju na grob, mu bo lahko odvzeta licenca, turist, ki bo natrgal celo košaro planik, pa 

mu varuh niti dober dan ne bo smel reči. 

Predsednik DP je potrdil, da lahko ukrepamo res v okviru kompetenc, ki jih ima varuh. A pri 

primerjavah ne moremo jemati ekstremnih primerov. 

Rudi Bevc PD Podpeč Preserje, je podal vprašanje, da ima kolega, gorskega stražarja, ki je zelo 

aktiven in je sedaj izpadel za možnost nagrade. 



 
 

Predsednik DP je odgovoril, da je ena od možnosti diploma Angele Piskernik. 

Član PD Sovodenj je podal potrditev mnenju Bevca, da se dolgoletnemu gorskemu stražarju podeli 

naziv častni varuh gorske narave.  

Miro Mlinar, PD Cerknica, je pojasnil, da so na zboru vodnikov sprejemali disciplinski pravilnik. Podal 

je mnenje, da ni potrebnih takih disciplinskih ukrepov, saj je to tudi nezaupanje varuhom. 

Predsednik DP je podal odgovor, da je bolje preventivno vnesti disciplinskih ukrepov. Gre pa za hujše 

kršitve in ne za primere ene utrgane rože.  

Miro Soban, PD Nova Gorica je predlagal, da se predlog za člen o disciplinskih ukrepih črta iz 

predloga. 

Vlasta Medvešek Crnkovič, PD Trbovlje je podala mnenje, da se tudi med 300 varuhi lahko najde 

nekdo, ki vseeno krši načela varuhov in je ta predlog smiseln in sprejemljiv.  

 

Predlog 4/2017: Zbor odsekov VGN sprejema spremembe Pravilnika Komisije za varstvo gorske 

narave. 

Sklep je bil sprejet s 35 glasovi za, 2 proti in 8 zadržanimi. 

 

Ad 9. 

Predsednik DP je podal osnovo razlago za volitve dveh novih članov IO KVGN. Na razpis sta se prijavili 

Ana Kreft, PD Vrhnika in Kristina Veber, PD Kamnik. Obe sta varuhinji gorske narave od 2015 in imata 

željo sodelovati in pomagati pri delu KVGN. 

 

Predlog 5/2017: Zbor odsekov VGN potrjuje Ano Kreft, PD Vrhnika in Kristino Veber, PD Kamnik za 

članici IO KVGN. 

 

Ad 10. 

Irena Mrak je vodila podelitev diplom dr. Angele Piskernik. Diplome so prejeli: Albin Žnidarčič - PD 

Sežana, Milan Vodnik - PD Škofja Loka, Odsek za varstvo gorske narave PD Iskra Kranj, Odbor za 

varstvo gorske narave pri MDO Dolenjske in Bele krajine. 

Albin Žnidarčič je kot predstavnik komisije za planinske poti pri izrekel čestitke za delo vsem varuhom 

in dodal, da tudi markacisti stremijo k varovanju gorske narave.  

 

Ad 11. 

Predsednik DP je povabil Marto Bašelj, da je predstavila tečaj za varuhe gorske narave v letu 2017 in 

hkrati pozvala vse prisotne, da v svojih društvih in okolju povabijo poznane na tečaj, da bo dovolj 

prijavljenih, da bo tečaj izveden. 

Nevenka Rajhman, PD Merkator je predlagala, da bi se Planinski vestnik pošiljal brez plastične 

ovojnice. 

Predsednik DP se je zahvalil vsem prisotnim za svoje delo na področju varovanja gorske narave. 

  

 

Zbor je bil zaključen ob 16.45 uri. 

 

Zapisal: Dušan Prašnikar l.r. Predsednik delovnega predsedstva: 

Marijan Denša l.r. 

 



 
 

Overovatelja zapisnika:  

Darinka Gabrščik  l.r.,    Peter Tomše l.r. 

 

 

 

Priloge: 

- Poročilo verifikacijske komisije 
- Poročilo o delu KVGN v letu 2016 
- Finančno poročilo za leto 2016 
- Program dela in finančni načrt KVGN za leto 2017 
- Okvirni program dela za leto 2018 
- Lista prisotnosti 

 
 


